

[Text]

Mr. Dupras.

Mr. Dupras: A question, Mr. Chairman. Whether a report, in the purview of the new rules—in a report tabled before the new rules came into being . . . whether we could sit on this and consider a question on the strength of that report if it was tabled before these new rules, I am not sure.

The Chairman: I will check. My first guess as an answer is yes. But being careful, as you know, I will read the minutes of this meeting and check and act accordingly.

The last point by Mr. Munro.

Mr. Munro (Esquimalt—Saanich): In a way it is a commercial. I would like to suggest that some members of this committee may not be members of the Canadian Institute of International Affairs.

The Chairman: Yes, most likely.

Mr. Munro (Esquimalt—Saanich): I think it is unfortunate that some members are members of this committee and not members of the Canadian Institute of International Affairs, which is a reputable body of long standing. I would just like to put this on record and urge those who are not members to become members.

• 1210

Mr. Hudecki: What committee is that?

Mr. Munro (Esquimalt—Saanich): The Canadian Institute of International Affairs. It is a non-profit organization organized . . .

The Chairman: May I kindly ask Mr. Munro to take the initiative to circulate a word or two to all members of the committee.

Mr. Munro (Esquimalt—Saanich): I would be very happy to do so. Thank you.

The Chairman: Dr. Jewett, please, on that point.

Mr. Pelletier: Mr. Chairman, on that particular item, I am not sure we should do that because if we do it we will have to do it for other organizations. I do belong to that organization and I belong also to *Le Centre québécois des affaires internationales* and to other university clubs that are interested in international affairs, and I believe if we subscribe to one we will have to subscribe to others.

The Chairman: Well, it is not a question of the committee paying. He said earlier it was a commercial. Members can draw each other's attention to a specific organization they think could be helpful. We do not pay for it. It is not an official initiative from our committee, but we certainly receive Mr. Munro's invitation to join in, as we would receive an invitation you may like to circulate to members.

Dr. Jewett, please, followed by Mr. Stevens.

Miss Jewett: Yes. I am paid lobbyist for the United Nations Association and I am . . .

[Translation]

Monsieur Dupras.

M. Dupras: Je ne suis pas sûr que l'on puisse étudier une question relevant d'un rapport qui aurait été déposé avant l'entrée en vigueur du nouveau Règlement.

Le président: Je vérifierai. Personnellement, je dirais que oui, à brûle-pourpoint. Cependant, je suis prudent, comme vous le savez, et je vérifierai.

M. Munro voudrait soulever une dernière question.

M. Munro (Esquimalt—Saanich): Il s'agit plutôt d'une annonce publicitaire. Je suppose que certains membres du Comité ne sont pas membres de l'Institut canadien des affaires internationales.

Le président: C'est fort possible.

M. Munro (Esquimalt—Saanich): C'est regrettable, étant donné qu'il s'agit là d'un organisme jouissant depuis longtemps d'une excellente réputation. Alors, je vous encourage officiellement à devenir membres si vous ne l'êtes pas déjà.

M. Hudecki: De quel comité s'agit-il?

M. Munro (Esquimalt—Saanich): De l'Institut canadien des affaires internationales. C'est un organisme à but non lucratif organisé . . .

Le président: Permettez-moi de demander à M. Munro d'en parler à tous les membres du Comité.

M. Munro (Esquimalt—Saanich): Avec grand plaisir. Merci.

Le président: Madame Jewett, sur le même point.

M. Pelletier: À ce propos, monsieur le président, je ne suis pas convaincu de la sagesse de cette proposition. J'appartiens à l'organisme déjà cité ainsi qu'au Centre québécois des Affaires internationales et à d'autres clubs universitaires s'intéressant aux affaires internationales. Je suis d'avis que l'affiliation à une organisation nous obligera à nous affilier à toutes les autres.

Le président: Ce n'est pas le Comité qui va payer l'affiliation. M. Munro a bien précisé qu'il faisait une réclame pour l'Institut. Les membres du Comité sont libres d'attirer l'attention de leurs collègues sur les organismes qu'ils estiment utiles. Ce n'est pas nous qui défrayons les membres qui s'affilient. Ce n'est pas une initiative du Comité. Cependant, nous avons bien apprécié l'invitation de M. Munro comme nous apprécierions toute invitation de la part des autres collègues.

Madame Jewett, s'il vous plaît, suivi de M. Stevens.

Mlle Jewett: C'est cela, je suis rémunérée par l'Association des Nations Unies pour faire pression et . . .